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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 8. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 30. novembra 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 17 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Keďže jediným bodom, ktorým sa dnes majú zaoberať sú 

prerokované materiály mestskej rady zo dňa 23. novembra a z týchto bodov je pre nich, 

ako starostov, najdôležitejším bodom návrh programového rozpočtu mesta Košice 

navrhol, aby najprv diskutovali o tomto bode a tak o ostaných. Opýtal sa starostov, či 

súhlasia s jeho návrhom. Zo strany starostov pripomienky k programu rokovania 

neodzneli. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Lenka Kovačevičová a Ing. Ján Nigut 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály 6. MR v Košiciach zo dňa 23.11.2015 zaradené na zasadnutie 

MZ 

 

Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2016 - 2018 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní Rady starostov p. primátora mesta Košice 

Richarda Rašiho, námestníčku primátora Renátu Lenártovú a riaditeľa magistrátu Pavla 

Lazúra. Požiadal o úvodné slová p. primátora. 

 

p. Raši, primátor mesta: Uviedol, že rozpočet je pripravený v súlade s legislatívou a prioritami 

mesta stanovenými na rok 2016. Rozpočet rešpektuje finančné možnosti mesta 

a vychádza z očakávaných príjmov, v ktorých sú zahrnuté aj podielové dane zo štátneho 

rozpočtu, ktoré tvoria 54 percent rozpočtovaných bežných príjmov mesta. Z hľadiska 

väčších výdavkov na rok 2016 sú plánované akcie, samozrejme na ktoré ak budú 

schválené financie, t. j. uvoľnené eurofondy, a to na modernizáciu električkových tratí, 

modernizácia a rekonštrukcia kúpaliska Červená hviezda, rekonštrukcia a  modernizácia 

škôl a školských zariadení, ktoré patria pod mesto Košice, ďalej súvislé rekonštrukcie 

miestnych komunikácií, plnenie aktivít kvôli titulu Európske mesto športu, ďalej je 

plánovaná prvá etapa majetkovo-právneho vysporiadania pozemkov na Slaneckej ceste 

s cieľom jej rekonštrukcie, čo bude zahŕňať aj spracovanie nového územného plánu a 

zároveň financie na rekonštrukciu a obnovu nájomných bytov v bytových domoch 
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a zariadení sociálnych služieb. Podstatnou legislatívnou zmenou, ktorá sa udiala 

a vplýva na financovanie miest a obcí je zvýšenie dane z príjmu fyzických osôb zo 68,5 

na 70 percent, čo do rozpočtu pribudlo viac ako 5 a pol mil. eur. Zároveň ale, sú tieto 

finančné prostriedky viazané na kolektívnu zmluvu vyššieho stupňa. Prednostne musia 

byť tieto finančné prostriedky použité na mzdy a platy  pedagogických zamestnancov 

a nepedagogických zamestnancov v školstve, a taktiež na zamestnancov verejnej správy 

a zamestnancov rozpočtových a príspevkových organizácii. Rozpočet na rok 2016 je 

zostavený ako vyrovnaný, celkové príjmy a výdavky sú na úrovni 184 mil. eur.  

Čo starostov MČ v súvislosti s rozpočtom najviac zaujíma, sú určite príjmy mesta 

a podielové dane pre mestské časti. Celkové navýšenie rozpočtu je 1,5 percenta 

z hľadiska podielových daní fyzických osôb. Na mestské časti sa z celkového objemu 

navrhuje navýšiť suma v objeme 3,14 percent. Zrekapituloval, že v minulom roku sa 

vrátili ku financovaniu mestských častí podľa počtu obyvateľov, pretože tri roky 

predtým aj kvôli nestabilnému výhľadu vývoja mestských daní, boli zafixované príjmy 

obcí na rovnakej úrovni bez ohľadu ako sa menili počty osôb. Preto došlo v minulom 

roku, keď sa vrátili k platbe na hlavu obyvateľa, že niektoré mestské časti mali menšie 

príjmy ako tomu bolo roky predtým. Stalo sa to, že časť obyvateľstva sa premiestnila, 

iná časť sa zase zaľudnila, ako napr. Vyšné Opátske, Krásna. V tomto roku zostávajú 

podielové dane viazané na osobu, t. j. na počet obyvateľov, ktorý bol odsúhlasený 

štatistickým úradom. Dodal, že danú sumu na obyvateľa oproti minulému roku vo 

všetkých mestských častiach zvýšili o 2,5 percent. A aj preto v každej MČ oproti 

vlaňajšiu dochádza ku nárastu celkového rozpočtu. Samozrejme najvyšší nárast majú už 

spomínané mestské časti, v ktorých došlo aj k nárastu počtu obyvateľov.  Aj v roku 

2016 sú ponechané prostriedky v objeme 30 tis. eur pre veľké MČ a 10 tis. eur pre malé 

MČ. Sú to extra prostriedky určené na investície podľa rozhodnutia jednotlivých MČ, 

pričom môže ísť o kapitálové, ale aj o bežné výdavky. 10 tis. eur je ponechaných aj pre 

MČ Luník IX, ktorá ich v minulom roku vyžila na verejné osvetlenie. V súvislosti, že 

mesto Košice získalo titul Európske mesto športu na rok 2016, bola vytvorená špeciálna 

položka a pre mestské časti mesto vyčlenilo na podporu športu a na organizovanie 

športových aktivít financie pre veľkú MČ po 10 tis. eur a po 5 tis. eur pre malú MČ.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Opýtal sa, či financie určené v súvislosti 

s titulom Európske mesto športu sa musia použiť iba na organizovanie masovej akcie, 

alebo či môžu byť použité aj do zveľaďovania športovísk? 

 

p. Raši, primátor mesta: Nebolo to vyšpecifikované. Je to na rozhodnutí mestskej časti.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Otvoril tému výberu dane za psa a požiadal, aby už do 

budúceho roku bolo zakomponované, aby 50 percent výberu z tejto dane išlo späť na 

mestskú časť.  

 

p. Raši, primátor mesta: Obrátil sa na riaditeľa magistrátu, ktorý mimo záznam podal 

informáciu s tým, že sa pripraví VZN tak, aby od 1.1.2016 bolo platné. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že žiadali na prevádzku krytej plavárne 

a na múzeum Vojtecha Löfflera viac peňazí a teraz nevie či to bude zohľadnené. Ide 

o dôvody, že je potrebné do majetku investovať, lebo niektoré veci sú v havarijnom 

stave a hrozí aj zatvorenie plavárne. Sú nútení investovať vyše 450 tis. eur na výmenu 
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dlažby. Preto by bol rád, keby sa to premietlo aj z dôvodu takého, že plaváreň prispieva 

k športu a k športovaniu verejnosti.  

 

p. Raši, primátor mesta: Veľmi podobné problémy majú v súvislosti s kúpaním sa v meste 

Košice MČ Juh, ktorá prevádzkuje kúpalisko Triton, spolu s MČ Staré Mesto, ktorá 

prevádzkuje krytú plaváreň. Uviedol, že zatiaľ sa vývoju podielových daní darilo 

a mesto by finančnými prostriedkami ešte raz prispelo na Triton a na krytú plaváreň. 

Súhlasí, že je potrebné ich zafinancovať, ale musia počkať na vývoj. Rátajú s tým, lebo 

to sedí aj do koncepcie podpory športu a je v záujme, aby obyvatelia chodili športovať. 

Uviedol, že v súvislosti s vytvorením areálu Červenej hviezdy do budúcnosti by bolo 

ideálne prepojiť vonkajší areál ČH s krytou plavárňou. Je potrebné o tejto veci 

rozprúdiť debatu. Sú dve možnosti, a to nájsť vhodnú formu kooperácie alebo vrátiť sa 

k myšlienke, že krytá plaváreň sa vráti opäť do majetku mesta a celý areál by 

spravovalo mesto. Uviedol, že bez ohľadu na tento rok, kedy ak peniaze budú, do 

plavárne zainvestujú, chce, aby sa táto debata otvorila na úrovni úradu, eventuálne 

miestneho zastupiteľstva. Uviedol, že tak by možno získali ľahšou cestou financie 

z eurofondov. Vysvetlil, že mestá, ktoré zvládnu projekt Európskeho mesta športu sú 

zaradené do siete Európskych miest športu a vytvárajú sa podmienky, aby sa ľahšie 

dostali k investícii do športovísk. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: O spoločnom prevádzkovaní, tá prvá alternatíva, 

o ktorej sa už kedysi bavili, tak tú priechodnú vidí. Krytá plaváreň je majetkom 

mestskej časti, ktorá to kúpila v minulosti za 30 mil. korún a tým ju zachránila, lebo by 

tam bola tržnica. A každoročne do nej investuje, preto si nevie predstaviť, aby ju 

odovzdali, ale určite to bude otázka samotných jednaní, zastupiteľstiev, názoru 

občanov. 

 

p. Raši, primátor mesta: Súhlasí. Všetko majú k dispozícii, ako to bolo, kedy to MČ bolo 

predané a za aké financie. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa p. primátora v súvislosti s rozpočtom 

na rok 2016, že ktorý problém mestom je ako riešený, t. j. celkom konkrétne, problém 

A, B, C – položka je tu tá a tá, ktorá sa použije nato a nato a problém sa bude riešiť tak 

alebo tak. 

 

p. Raši, primátor mesta: Opýtal sa, na ktorý konkrétne problém myslí, lebo všetky problémy 

sú riešené v položkách. Dodal, že nerozumie položenej otázke úplne presne. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Uviedol, že nepotrebuje, aby mu boli vysvetlené 

všetky, ale napr. ak mu bude povedané o jednom alebo o dvoch problémoch a k ich 

riešeniu v rozpočte je venovaná taká finančná pozornosť, alebo čo sa týka vývoja, bude 

to pre neho postačujúca informácia.  

 

p. Raši, primátor mesta: Modernizácia električkových tratí – 19 mil. eur. Modernizácia 

a rekonštrukcia ciest – 5 mil. eur. Modernizácia a rekonštrukcia ČH – 3,2 mil. eur. 

Oprava a rekonštrukcia materských a základných škôl v pôsobnosti mesta – 1,5 mil. eur. 

Podpora aktivít na Európske mesto športu je rozložená do siedmich položiek vrátane 

podpory pre Good Angels, HC Košice, podpora mládežníckeho športu plus 50 tis. eur. 

Spracovanie nového územného plánu – 130 tis. eur.  
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p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Opýtal sa, či v rozpočte sa počíta aj s úpravou otočky 

konečnej zastávky MHD Šaca nemocnica.  

 

p. Raši, primátor mesta: Áno, bude to urobené. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov 

v Košiciach po A) schvaľuje Programový rozpočet mesta Košice na roky 2016 - 2018 

a po B) odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť 

predložený materiál.“ 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 

Prerokované materiály 6. MR v Košiciach zo dňa 23.11.2015 zaradené na zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: V rámci tohto bodu budú pokračovať v rokovaní o materiáloch zo 6. 

mestskej rady zo dňa 23. novembra. Opýtal sa starostov, či sú niektoré body, o ktorých 

chcú diskutovať. Zo strany starostov neodzneli pripomienky, preto ukončil rozpravu 

a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie 

materiály prerokované na 6. Mestskej rade v Košiciach dňa 23.11.2015 podľa 

predloženého programu.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 16, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Poďakoval sa vedeniu mesta za ich účasť na rokovaní. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Informoval tých starostov, ktorí sa nezúčastnili 

na zasadnutí mestského zastupiteľstva dnes v dopoludňajších hodinách, že bol zvolený 

nový hlavný kontrolór mesta. Žiaľ, je úprimne znepokojený tým, že 25-im poslancom 

zo 41 nevadilo pri tajnom hlasovaní, že zvolili človeka, ktorý z najväčšou 

pravdepodobnosťou nekonal čestne v privátnej sfére. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Začiatkom roka, ešte na prvej Rade starostov p. 

primátor povedal, že z predchádzajúceho roka neboli prerozdelené, vyčerpané všetky 

prostriedky na venčoviská. Vo februári sa ozvali, ale dodnes nemajú z toho nič. Opýtal 

sa, či sa ešte bude niečo s tým robiť. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, čo dali vo februári? 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Žiadosť o dotáciu na venčoviská. 
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p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. starostu, aby mu doručil kópiu žiadosti a bude sa v tejto 

veci informovať.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Téma psy. Uviedol, že na MČ majú 

zaregistrovaných 1200 psov. Ak to vynásobia číslom 365, lebo je predpoklad, že ten pes 

chodí von každý deň, možno 2-krát, 3-krát, tak vychádza cca 70 tis. sáčkov. 

V súčasnosti ich dávajú 3 alebo 4 tis., ktoré sú okamžite rozobraté. Potom je to 

výhovorka všetkých, ktorí trus psov nezbierajú. Preto navrhol, aby sa skúsili dohovoriť 

minimálne na nejakej kampani, ktorá by začala hovoriť Košičanom, že to, čo pes 

vykonáva vonku, robí preto, preto ho vycvičili, aby to nerobil v byte v obývačke. To 

znamená, že nemôže sa spoliehať len na mestskú časť, ktorá zabezpečí prostriedky, ale 

aj občan pre svojho psíka musí mať už pri odchode z bytu pripravený sáčok na zber 

trusu. Kampaň by mala byť celomestská a peniaze na ňu by možno mohli vyhradiť aj 

z položky psy.  

 Ďalej sa zaujímal o tom, či zo singel debaty na Rade starostov, ktorá prebehla ohľadne 

znižovania počtu mestských častí, sa vedia aspoň dohovoriť na tom, že budú vec riešiť 

narýchlo, t. j. aby plánované referendum sa konalo s voľbami do Národnej rady SR 

alebo či na základe toho, čo bolo povedané aj na sinel stretnutí, začnú naozaj hovoriť 

o tom, kde to mesto sa chce rozširovať, akým spôsobom, čo môžu do budúcich, napr. 20 

rokov pokladať za zdravý a dobrý vývoj mesta a na základe toho skúsiť redukciu MČ. 

Nesústreďovať sa na šetrenie peňazí na starostoch, poslancoch a hlavných kontrolóroch, 

ale sústrediť sa na rozvoj mesta. Nevie teraz, či zo singel stretnutia bol aj nejaký záver, 

alebo či sa rozišli len tak, že každý povedal zopár svojich vecí, ktoré považoval za 

dôležité a vlastne nič nesformulovali.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zareagoval, že nevie si predstaviť, žeby pri venčení svojho psíka 

nemal so sebou alebo členovia jeho rodiny, igelitové vrecúško. Bohužiaľ, musel už aj 

on niekoľkých psičkárov napomenúť. Sú vychovaní niektorí tak, že nerešpektujú toto 

nariadenie a pokiaľ neprebehne masová osveta a neprijmú sa represívne opatrenia, asi 

ťažko si svojich ľudí vychovajú. Bude túto požiadavku tlmočiť ďalej.  

 Čo sa týka redukcie počtu mestských častí uviedol, že má informácie o tom, že mesto si 

dalo vypracovať právnu analýzu možného referenda a možného riešenia tohto stavu. 

Čaká na výstup p. primátora a ak by tento bod mal byť zaradený na decembrové 

rokovanie mestského zastupiteľstva, tak určite k tejto téme bude zvolané rokovanie 

Rady starostov, aby prijali oficiálne stanovisko. Zatiaľ ho neprijali, lebo si bod prerušili. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ide mu o tom, aby neprestali o tom hovoriť, aby 

si stanovili nejaké kroky, jeden za druhým a aby v polovičke tohto volebného obdobia, 

resp. v trištvrte mali toľko údajov, aby vedeli niečo hutné vydať. 

 Ďalej otvoril tému parkovania a dodal, že denno-denne rieši tento problém. Bolo by 

dobré, aby Rada starostov a aj mesto zaujalo k tomu, čo sa deje u ľudí, stanovisko. Jeho 

MČ zorganizovala stretnutie občanov na tému parkovanie. Prišlo 70 ľudí a na otázku 

variant č. 2 prijatej koncepcie EEI hlasovalo 32 a ani jeden hlas nebol „ZA“. Medzi 

ľuďmi je negatívne vnímanie firmy EEI, nekritizujú systém parkovania, ale firmu EEI. 

Z nájomnej zmluvy, ktorú mesto Košice s firmou EEI podpísalo mu vychádza, že tejto 

zmluve podliehajú iba tie pozemky, ktoré sú zahrnuté do prílohy č. 1 a napr. KVP, 

Krásna, Západ a ďalšie nie sú zahrnuté. Inými slovami, jednotlivé MČ, potvrdili mu to 

aj ľudia z EEI, môžu vznášať svoje vlastné požiadavky, ktoré by radi mali 

zakomponované, najlepšie do alternatívy číslo 2 a EEI urobí všetko preto, aby ich 

zakomponovalo. K tomu, aby mohlo byť niečo posunuté, sú dve vážne prekážky, a to 
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imidž a vnímanie firmy EEI. A po druhé, všeobecná nechuť občanov platiť. Zvykli si na 

parkovanie hlava – nehlava, lebo ich nikto nepokutuje, nikto si nevšíma proti zákonom 

parkujúcich majiteľov áut. Túto situáciu je potrebné riešiť. Dodal, že na mestskej časti 

nedokáže vyriešiť imidž EEI, nechuť občanov čokoľvek platiť. Vidí to ako vážnu vec a  

mesto keby vedelo v tomto pomôcť, bolo by to super. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: K parkovaniu povedal, že aj v jeho mestskej 

časti sa uskutočnilo stretnutie na úrovni poslaneckého zboru so zástupcami firmy EEI. 

Firma EEI odprezentovala svoj projekt, ktorý by v ich MČ chceli zrealizovať podľa 

seba, no zároveň im svoj návrh modelu predstavili aj oni, t. j. mestská časť. Teraz 

prebieha v pripomienkové konanie v rámci poslaneckého zboru. Dodal, že následne 

budú rokovať s ďalšími odbornými firmami a mestom Košice, ako postupovať ďalej. 

Filozofia parkovania u nich nie je postavená v tom zmysle, že sa budú stavať 

parkoviská, ale držia sa toho, čo im bolo predstavené v rámci spoločného stretnutia 

zainteresovaných zložiek, t. j. hasičov, policajtov a všetkých zo záchranného 

integrovaného systému. Dodal, že stavať parkoviská nie je úlohou samosprávy 

a potvrdzuje slová, ktoré hovoril p. Halenár, lebo samospráva má vytvárať podmienky 

na ochranu životov, zdravia a majetku. A k tomu, aby sa hasič, policajt a záchranná 

služba k občanovi dostala, ktorý potrebuje pomoc, musia byť vytvorené podmienky, 

tzn. musia byť vygenerované nástupné plochy. A toto si na jeho sídlisku nevie 

predstaviť. Čiže pôjdu filozofiou ochrana života, zdravia a majetku. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Je podstatné, aby mesto začalo hovoriť občanom 

to, že samospráva tu nie je k tomu, aby parkoviská budovala, ale aby ich zabezpečovala, 

teda miestne komunikácie. Nájomná zmluva mesta a EEI hovorí len o nejakom 

obmedzenom počte parkovísk. Na stretnutí s občanmi na KVP poslanci unisono 

ubezpečovali občanov, že ani náhodou nebude prijatý variant koncepcie č. 1 a č. 2. 

Inými slovami zostávajú v patovej situácii, kde mesto prijalo nejaké pravidlá hry pre 

rozšírený stred mesta, avšak hrozí, že na jednotlivých sídliskách a mestských častiach 

situácia zostane taká, aká je teraz. Tu vidí rolu mesta, aby pomohla mestských častiam. 

Opäť kampaň, vysvetľovanie, lebo dlhé roky s občanmi nehovorili, dlhé roky sme ich 

nechávali v tom, že kde auto zaparkujú, tam je to v poriadku, žiadna pokuta, bez obáv.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov uviedol, že ak by sa decembrové 

zasadnutie mestského zastupiteľstva malo zaoberať témou redukcie počtu mestských častí, tak 

určite bude zvolané k tejto téme stretnutie Rady starostov.  

Poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu a ukončil 8. rokovanie Rady 

starostov v Košiciach.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 31.12.2015 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Lenka Kovačevičová ......................................................... podpísala dňa: 18.01.2016 

 

 

Ing. Ján Nigut .......................................................................... podpísal dňa: 18.01.2016 
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